
KARLOVARSKÝ KRAJ 
  .        Výbor pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje  

 
 

 

U s n e s e n í 

z 29. zasedání Výboru pro národnostní menšiny (dále jen VNM) Zastupitelstva Karlovarského 
kraje, konaného dne 13. května 2024 od 16:30 hodin v budově Krajského úřadu Karlovarského kraje. 
 
Přítomni:    
Markéta Monsportová , Richard Šulko, Mgr. Bc. Martin Ziegler, Ing. Le Anh Phong, Radka Bárová, 
Mgr. Helena Pačesová, Maryia Cherevko, Bc. Alexander Vagin, Jana Polívková - viz prezenční 
listina 

 
Nepřítomni: Petr Mach, Ing. Dana Čekanová – rezignovali, Helena Pourová, Ján Čonka, Ankhtuya 
Batsuuri, Libor Beneš, Dejan Randjelovič (srbský spolek Vidovdan), kpt. Jaroslava Kasslová (Policie 
ČR), Mgr. Pavel Vaculík 
  
Ostatní zúčastnění:  Mgr. Julie Vaňková (Centrum na podporu integrace cizinců pro Karlovarský 
kraj), por. Mgr. Michaela Klimešová (Městská policie Sokolov), Kateřina Rentková – zapisovatelka 
 
 
Ad. 1)  Zahájení, schválení programu a hostů  
 
Jednání zahájila v 16:36 hodin a v 17:47 hodin ukončila předsedkyně výboru paní Markéta 
Monsportová. Členové Výboru pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje 
schválili následující program jednání a hosty: 
 
Program jednání: 
 

1)  Zahájení, schválení programu a hostů 
2)  Shrnutí ze společného jednání orgánů zabývajících se záležitostmi národnostních menšin             
     Ústeckého a Karlovarského kraje 
3)  Filmový festival národnostních menšin   
4)  Informace ke Dni národnostních menšin   
5)  Aktuality z komunit 
6)  Různé, úkoly, závěr 

     
pro:    9  proti:  0  zdrželi se:  0    
      

Přijato usnesení č. 63/05/24  
Výbor pro národnostní menšiny Zastupitelstva Karlovarského kraje schvaluje program jednání 
a hosty 
 
Ad. 2) Shrnutí ze společného jednání orgánů zabývajících se záležitostmi národnostních menšin 
Ústeckého a Karlovarského kraje    
 
Paní předsedkyně Monsportová informovala, že setkání bylo velmi přínosné, inspirativní a je 
vysláním dobrého signálu. Články k této akci byly na několika webech. Aktivity, které vychází přímo 
z menšin, jsou důležité. Doporučila v dalším volebním období apelovat na dotační program pro 
podporu menšin, protože práce s cizinci je velmi důležitá a je to v dnešní době nutnost.   
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Paní Maryia Cherevko uvedla, že setkání bylo i pro ni velmi inspirativní. Hodně jsme si z toho vzali, 
nebylo to setkání nasměrované jenom na Ukrajinskou menšinu, ale i na všechny ostatní menšiny.  
 
Paní Monsportová dodala, že Židovská obec je velmi aktivní v Ústeckém kraji, možná by tato 
menšina mohla mít zastoupení také ve výboru Karlovarského kraje. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
Ad. 3) Filmový festival národnostních menšin   
 
Paní předsedkyně uvedla, že s blížícím se termínem festivalu je nutné dořešit organizační záležitosti. 
Filmový festival národnostních menšin je naplánován na 6. 6. 2024 od cca. 17:00 hodin v kině 
Drahomíra v Karlových Varech. Program by byl následující, vždy po zhlédnutí filmu v trvání  
cca. 20-30 minut by proběhla diskuze. Každá menšina, která bude mít film, zajistí i osobu, která se 
účastní následné diskuze. Aktuálně je k dispozici cca. 5 filmů. Ke každému filmu bude dodána 
anotace.  
 
Paní předsedkyně požádala kolegy o pomoc s organizací akce. Nabídl se pan Ziegler s přípravou 
plakátu a paní Bárová se nabídla s pomocí při organizaci. Byl tedy ustanoven organizační výbor        
ve složení: Markéta Monsportová, Mgr. Bc. Martin Ziegler, Radka Bárová. Výbor se sejde v kině 
Drahomíra nad další organizací této akce.  
 
Pan Ing. Le Anh Phong zmínil, že je k dispozici filmový portál, kde je možno stáhnout filmy zdarma. 
Dále uvedl, že jejich film má kolem 90 minut.  
 
Pan Ziegler navrhnul, že film by měl mít maximálně 30 minut, aby se vše vešlo do programu.  
Bylo navrženo, aby zástupce Vietnamské menšiny vyhledal film kratší. 
 
Paní Monsportová požádala přítomné, aby akci prezentovali v rámci jejich kanálů, zároveň požádá 
komunikační tým krajského úřadu o prezentaci akce na webu a sociálních sítích kraje. Zástupci 
menšin byli požádáni o přípravu malého tradičního občerstvení. Paní Monsportová navrhla čerpat 
případně filmy i z portálu Člověk v tísni. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
Ad. 4) Informace ke Dni národnostních menšin   
 
Den národnostních menšin, který je plánován na 7. 9. 2024 v Sokolově, je potřeba zaštítit žádostí  
o individuální dotaci na pořádání této akce. V minulém roce žádal spolek Maďarů. Vzhledem    
ke změně v pozici paní Bárové, která odstoupila z Maďarského spolku v Karlových Varech a přešla 
do spolku města Chomutova a města Teplice, není jasné, kdo bude o dotaci žádat. Paní Monsportová 
je v této záležitosti v komunikaci s panem JUDr. Robertem Dobošem, předsedou Svazu Maďarů 
žijících v českých zemích z. s. - Pobočný spolek Karlovy Vary, kterého informovala, že členy výboru 
volí Zastupitelstvo Karlovarského kraje  a požádala ho o brzkou zprávu, koho chce případně za paní 
Bárovou nominovat. Nejbližší Zastupitelstvo Karlovarského kraje se koná 24. 6. a pak až v září.  
 
Po následné diskuzi k tomuto tématu paní Monsportová shrnula, že osloví v souvislosti s žádostí  
o dotaci spolek Maďarů, v případě, že nebudou o dotaci chtít požádat, bude oslovena paní Bárová, 
která má mediální agenturu a o dotaci může požádat také. 
  
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
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Ad. 5)  Aktuality z komunit 
 
Pan Šulko informoval přítomné, že spolek Němců uklízel za podpory města Teplá v okolí kláštera 
Teplá.                                                                            
 
Paní Vaňková informovala o nově vzniklém spolku v Mariánských Lázních, který vede paní Oksana 
Zajec z Velké Hleďsebe. Tento spolek sídlí v infocentru Chopin v Mariánských Lázních, kde je 
prostor k dispozici pro všechny spolky. V přízemí se nachází Turistické informační centrum. Dále 
informovala  o problematice konzulární pomoci pro Ukrajince, kteří se teď musí vzhledem k vojenské 
mobilizaci nově registrovat do systému, jinak jim bude pozastavena veškerá konzulární pomoc. 
  
Paní Mosportová zmínila, že má v plánu vydat článek k tématu pozitivního zviditelnění Ukrajinců 
v České republice, chce v článku ukázat, co všechno Ukrajinci umí a čím vším pracovně přispívají.    
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení. 
 
Ad. 6)  Různé, úkoly, závěr 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení.                         
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                   Markéta Monsportová v. r. 
 předsedkyně Výboru pro národnostní menšiny  
 Zastupitelstva Karlovarského kraje 
 
 
 
 
 
 


